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جلسات رسیدگی بعدی در بیست ویکم، بیست ودوم و بیست وسوم آبان ماه سال 
جاری در شعبه مربوطه برگزار شود.«

بازداشت 10 نفر از عوامل پشتیبانی حادثه تفتان �
جهانگیر همچنین درباره حادثه تروریســتی تفتان هــم گفت:»قوه قضائیه 
نسبت به احقاق حقوق همه سربازان وطن در راستای تعقیب و مجازات قاطعانه 
تروریست ها و آمرین و مباشرین و مرتبطین آنها اقدام قانونی لازم را به عمل خواهد 
آورد. 10 نفر از عوامل پشــتیبان این حادثه )تفتان( بازداشــت شدند. در جریان 
درگیری و تعقیب و گریزی که بین تروریست ها و عوامل نظامی صورت گرفت، ۸ 
نفر از تروریســت ها معدوم و ۴ نفر دستگیر شدند و کسانی که دستگیر شدند به 
جنایات خود در اقدامات تروریستی دیگر اعتراف کردند. اقدامات امنیتی لازم برای 
دستگیری سایر مرتبطین توســط عوامل وزارت اطلاعات و فراجا و نیروی قدس 
سپاه در حال انجام است. در بین افراد دستگیرشده افراد غیر ایرانی نیز بوده اند.« 
ســخنگوی قوه قضائیه دربــاره آخرین جزئیات پرونــده حادثه معدن طبس 
گفت:»این پرونده در حال تکمیل تحقیقات اســت. بر اساس نظریه کارشناسان 
رســمی دادگســتری ۵ نفر به عنوان مقصرین حادثه معرفی شدند. دادگستری 
اقدامات شاخصی را در این خصوص تاکنون به عمل آورده است. اینگونه حوادث 
مانند حادثه طبس در معادن کشــور نباید عادی انگاری شــود و باید تلاش کنیم 
ضوابط ایمنی رعایت شود که شاهد این حوادث نباشیم. در حال حاضر بیش از 
10 هزار نفر در حال انجام وظیفه در معادن کشور هستند و ما باید از حقوق آنان 
دفاع کنیم. رعایت مسائل ایمنی بر دوش پیمانکاران است و باید این امر در وزارت 
صمت نیز مورد توجه قرار بگیرد تا در جدول زمان بندی کاستی های معادن برطرف 
شــد. علاوه بر کار کارشناسی، دستور ممنوع الخروجی مقصرین و دستور پلمب 

محل تا ایمن سازی محل کار صادر شده است.«
او تاکید کرد:»پرداخت هزینه مستمری و دیه به خانواده های متوفی و تکلیف 
به صاحبان معادن جهت تجهیز معادن به صورت ویژه انجام شــده است. بیش از 
۳0 نیابت قضایی در دادگســتری اســتان ایجاد شده تا مســئله پرداخت دیه به 
جانباختگان انجام شود که گفته شده بخشی انجام شده و بخشی در حال انجام 

است و امیدواریم شاهد تکرار این حوادث ناگوار نباشیم.«

تشکیل پرونده برای 8 نفر درخصوص ترور شهید فخری زاده �
جهانگیر در پاســخ به ســوالی در خصوص آخرین وضعیــت پرونده عوامل 
ترور شــهید فخــری زاده گفت: »در این پرونــده در اســتان آذربایجان غربی ۸ 

متهم شناســایی و برای آنها پرونده تشــکیل شــد. ۳ نفر از این افــراد به دلیل 
ارتکاب جاسوســی برای رژیم اشغالگر با صدور قرار جلب به دادرسی به دادگاه 
معرفی شــدند. ۳ نفر از اعضای این باند علاوه بر جاسوسی در پوشش قاچاق 
مشــروبات الکلی مبادرت به انتقال تجهیزات ترور شــهید فخری زاده به داخل 
کشور کرده بودند. در دادگاه بدوی این ۳ نفر به اعدام محکوم شدند، پرونده در 
مرحله فرجام خواهی اســت. در مورد سایر متهمین شناسایی شده ترور شهید 

فخری زاده، پرونده ای در دادگستری استان تهران مفتوح است.« 
او همچنین در پاسخ به سوالی در خصوص آخرین وضعیت دو تبعه فرانسوی 
بازداشت شــده در ایــران اظهار کرد: »سیســیل کوهلــر و ژاک پاریس دو تبعه 
فرانسوی به اتهام جاسوسی به نفع بیگانگان و علیه کشور و همچنین اجتماع و 
تبانی برای ارتکاب جرم علیه امنیت کشور در اردیبهشت 1۴01 دستگیر شدند 
که کیفرخواست آنها در سوم اسفند 1۴01 صادر و به شعبه 1۵ دادگاه انقلاب 
ارسال شد. در حال حاضر چندین جلسه دادرسی برگزار شده و جلسه رسیدگی 
جدید در تاریخ ۴ آذرماه تعیین شده است. برابر گزارشی که ما از مراجع ذی ربط 
گرفتیم این دو نفر از شــرایط خوبی در بازداشــتگاه برخوردار بوده و در سلامت 
به ســر می برند لذا هرگونه ادعایی در خصوص وضعیت غیرعادی آنها تکذیب 
می شود. متهمان از طریق کنســولگری با نزدیکان خودشان در تماس بودند و 
این مسئله نشان می دهد که از همه حقوق انسانی و قانونی که مورد نظر بوده 

برخوردار هستند.«

شارمهد پیش از اجرای حکم فوت کرد �
جهانگیر درباره اجرای حکم اعدام جمشــید شــارمهد و موضع گیری 
دولت آلمان در این باره هم گفت: »در مورد اقدامات دولت آلمان باید بگوییم 
دســتگاه قضایی جمهوری اسلامی ایران، مســتقل است و به هیچ کشور 
خارجی حق ورود و دخالت در جریان های قضایی کشورمان را نمی دهیم، 
لذا این حق قانونی ما است که به جرایم اتباع خودمان رسیدگی کنیم. این 
فرد جانی یک تروریســت بود و دســتگاه قضایی ایران با توجه به اقدامات 
تروریستی صورت گرفته او را به عنوان یک ایرانی محاکمه کرد. البته اگر فرد 
مورد اشاره ایرانی هم نبود و در ایران مرتکب جرایمی شده بود، طبق قوانین 
و مقررات این حق را داشتیم که به جرایم او رسیدگی کنیم که این اتفاق هم 
افتاد. پرونده این فرد مورد رسیدگی قضایی قرار گرفت و منجر به محکومیت 
وی شد. جمشید شارمهد محکوم به اعدام بود، حکم او آماده اجرا بود، اما 

قبل از اجرای حکم، فوت کرد.«

عکس نوشت

در شبکه های اجتماعی دیدم با هوش مصنوعی، مجموعه عکسی از دوران قاجار را به تصویر متحرک تبدیل 
کرده اند و برای یکدیگر اکلیل به هوا پرتاب می کنند. اول خواستم متنی بنویسم و تیترش را بگذارم عکاسان 
جهان متحد شوید و اول و آخر کننده اش را جلوی چشمش بیاوریم و از حیثیت عکاسی و تاریخ عکاسی دفاع 
کنیم. بعد با خودم فکر کردم کی خشونت جواب داد که این بار دوم اش باشد. کظم غیظ کردم و گفتم، از در صلح وارد می شوم و توضیح می دهم اگر عکس 
ارزشی دارد، اگر با دیدن عکسی دلتان می لرزد، اگر خاطره ای را در ذهن تان زنده می کند، الله بختکی نیست، دلیل دارد. عکس می تواند زمان را در جانش نگه 
 دارد و به بیننده اش این امکان را بدهد که در پس این سکوت و سکون، ذهن و خیال اش را به پرواز درآورد. دارم این حرف ها را می نویسم و به این فکر می کنم که 
واقعاً کسی اهمیتی به این مسائل می دهد؟ روزگار، روزگار تنبلی ندانم کاری است، دور دور هوش مصنوعی و این ادا بازی های مدرن است... ای کاش قدرتی 
داشتم و دست همه کسانی که این عمل شنیع را انجام دادند قطع می کردم. اما نه... اصلًا کسی چه می داند، شاید از سر ندانم کاری این مجموعه را درست 
کرده باشند. شاید در حد یک شوخی کودکانه باشد. با خودم کلنجار می روم و به عکس ها نگاه می کنم و... ای کاش لااقل به تاریخ مان رحم می کردند. تبدیل 
این مجموعه عکس یه این تصاویر متحرک و زشــت، مثل این اســت که یک نفر تیشه دستش بگیرد و به جان تخت جمشید بیفتد و روی صورت گاو ها بالدار 
هخامنشی لبخند بیاورد. نمی خواهم موضوع را بی خود پیچیده کنم. اگر در حد شوخی بود قابل پذیرش بود. ملت اما چنان با شوق و علاقه و چنان دست 
و دلبازانه این مجموعه را منتشر می کنند که گویی در ملک آبا و اجدادی شان بیل می زنند. حواسم هست که این مجموعه میراث پدری همه مان است. اما به 
عنوان فرزند دلسوز این خانواده، از من عکاس خسته دل بی سر و سامان بپذیرید که این کاری که شما با این مجموعه عکس می کنید تن پدران عکاسی ایران را 
در گور می لرزاند. برای اینکه کمی درباره این پدران توضیح بدهم چند خط درباره شان می نویسم و آنچه شرط بلاغ است می گویم، تو خواه پند بگیر خواه ملال...
کمتر از ســه ســال پس از اختراع عکاســی این صنعت وارد ایران شد. اولین دوربین از طرف ملکه انگلســتان به محمدشاه هدیه شد. دوربین 
پیشکشی یک »کالوتیپ« بود که از نسل اولیه دوربین ها کمی ساده تر عمل می کرد. مدتی گذشت و سفیر روسیه یک دوربین »داگرئوتیپ« را 
به ناصرالدین میرزا که در آن زمان ولیعهد بود، هدیه داد که احتمالًا  نخستین عکس با این دوربین برداشت شده است... در این بین هیئت های 

خارجی از جمله آلمانی ها و فرانسوی ها 
و ایتالیایی ها و... به ایران آمدند و در قالب 
سیاح، تاجر، دیپلمات و... عکس هایی 
هم به ثبت رساندند. حقیقت ماجرا این 
اســت که عکاســی ایران بیشتر مدیون 
ناصرالدین شــاه است و هر چه پیشرفت 
در ایــن رشــته رخ داده همــه از دولت 
او بــوده. او بــود که آموزش عکاســی را 
در دارالفنــون راه اندازی کــرد. او بود که 
عکاسخانه همایونی راه انداخت. او بود 
کــه عکاس آمــوزش داد و او بــود که... 
کاری به حکومــت  داری اش ندارم. اما او 
عکاس خوبی بود. وقتی این مجموعه  را 
دیدم بیشتر از همه دلم به حال سلطان 

صاحب قران سوخت.

درباره مجموعه عکسی از دوران قاجار و هوش مصنوعی

تن پدران عکاسی ایران در گور لرزید
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به ازای هر مترمربع است که این آمار در کنار اجاره نشینی مردم فاجعه است. 
این اتفاقات باعث شــد ســاخت مســکن کاهش پیدا کند و شهر به سمت 
فرســودگی برود. تفاهم نامه های متعددی را امضا کردیــم و ۲۸۵ هزار واحد 
مسکونی در مرحله عملیات قرار گرفتند. بخشی از آنها در کمیسیون ماده پنج 
مجوز گرفتند و بخشی تا صدور پروانه پیش رفتند. با تشکیل قرارگاه جهادی 
مسکن و تســهیل گری ها ۵۷۶ هزار واحد تفاهم نامه در این زمینه امضا شد 
که نزدیک به ۳00 هزار واحد آن عملیاتی شــد.« او با اشاره به اینکه بخشی 
نیاز به صدور پروانه برای شروع ندارند، تاکید کرد: »مبتنی بر تفاهم با وزارت 
کشــور، می توانند سفت کاری انجام دهند و از ما چارچوبی را دریافت و کار را 
آغاز کنند. عمده این واحدهای مسکونی در کمیسیون ماده پنج مجوز گرفتند 
و این افتخاری برای دوره ششــم مدیریت شهری محسوب می شود.« حرفی 
که شــهردار تهران بر آن تاکید کرد این بود: »این موضوع – ساخت مسکن - 
مسئولیت ما نیست و ما تنها با تسهیل گری کمک کردیم. در گذشته ۳1 هزار 
پروانه در سال ۹1 صادر شده و تا سال 1۴00 میزان صدور به پنج هزار و ۴00 
مورد رسیده و یک فاجعه رخ داده است. برای ۹۳0 هزار قطعه اگر قرار باشد 
پنج هزار پروانه صادر کنیم، 1۴۶ ســال زمان می برد که شهر بازسازی شود و 
این به معنای این است که تهران روی سر مردم خراب شود. ما این خط را برای 

اولین بار شکستیم و بالا رفتیم.«

نحوه واگذاری های پرابهام �
سوال بعدی که زاکانی باید به آن پاسخ می داد را تشکری هاشمی، مطرح 
کرد: »وزارت کشور در سال 1۴01 اقدام به توزیع سهمیه ۵000 دستگاه ون 
بین شهرداری های کشور کرد که میزان مشارکت شــهرداری ها ۳0 درصد و 
ســهم مشارکت وزارت کشــور ۷0 درصد در نظر گرفته شده بود اما تنها ۲۵۲ 
دستگاه ون به شهرداری تهران تحویل شده و خودروهای تحویل شده نیز در 
شــبکه حمل و نقل عمومی پایتخت مورد بهره برداری قــرار نگرفته و یا مورد 
بهره برداری غیر اصولی قرار گرفته اند. به شهردار تهران تذکر داده شده ولی 
متاسفانه منجر به اصلاح رویه ها و انجام اقدامات اصلاحی و اجرایی لازم نشده 
اســت.« او افزود: »برای ]واردات[ ۶۳0 دســتگاه حدود 1۹۳ میلیارد تومان 
می شود؛ توجیه سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور برای درخواست 
واریز مبلغ ۲۷۷ میلیارد تومان و دلیل پذیرش این موضوع از طرف شهرداری 
چه بوده اســت؟ دلیل عدم تحویل کامل ناوگان تخصیص یافته طی ۲ سال 
گذشته چیســت و شهرداری تهران چه اقدامات مؤثری برای تسریع دریافت 

این ناوگان به انجام رسانده است؟«
تشکری هاشــمی گفت: »درباره دلیــل واگذاری به شــرکت های خاص 
کتمان اتفاقات و مغایرت های اعلامی در نامه شهردار تهران با آنچه در عمل 
اتفاق افتاده چه بوده و دلیل نقض مصوبه وزارت کشــور چه بوده اســت؟ دو 
گسترش فناوری کاشان تجارت و شرکت خدمات الکترونیک پارس شهروند 
که موضوع فعالیت هر دو شرکت امور مرتبط به سخت افزار و نرم افزار رایانه بوده 
و فاقد مجوز از ســازمان تاکسیرانی هستند، سپرده شده است؟ دلیل نقض 
دســتورالعمل وزارت کشور و واگذاری بهره برداری از ون ها به شرکت خدمات 
الکترونیک پارس شــهروند که یکی از شرکت های فاقد فعالیت در شهرداری 
طی چندین سال اخیر بوده، چیســت؟ علت ترک تشریفات قانونی و بدون 
انعقاد قرارداد و حتی بدون تعریف رابطه مالی مشخص با دو شرکت چه بوده 
است؟ میزان درآمدها و هزینه های ناوگان تاکسی ون مورد بحث و تعداد مسافر 

جابه جاشده با این ناوگان در طی دو سال از واگذاری چقدر بوده است؟«
زاکانی پشت تریبون پاسخگویی قرار گرفت و سعی کرد زمان را هدر دهد 
تا ساعت جلسه تمام شود. او گفت: »سهم اتوبوس ۹00 دستگاه و سهم ون 
۶۳0 دســتگاه بود. ما جزو شهردار های خوش حســابی بودیم که ۳0 درصد 
ســهم خود را پرداخت کردیم و ۲۴0 اتوبوس و ۲۵۲ ون تحویل ما شد. رئیس 
سازمان شهرداری ها در نامه ارسالی خود اعلام کرده که کماکان ون ها توسط 

یارانه دولتی تأمین شــده و شــهرداری حق هیچ گونه تصمیم گیری را در این 
زمینه ندارد. ما دو روز اســت در این زمینه تعیین تکلیف شده ایم. ما موضوع 
را دائماً پیگیری کردیم و گفتیم تمام مبلغ را پرداخت کرده ایم اما وزارت کشور 
می گفت که بر اساس ضوابط خود اقدام می کند.« او از برگشت پول شهرداری 
از وزارت کشور خبر داده و گفت: »این قراردادی است که وزارت کشور متعهد 
بوده اما نتوانســته به تعهدش عمل کند. آقای تشکری هاشــمی خودشان 
اجرایی بوده و می داند کار در اجرا چقدر سخت است. خودشان در سال ۹0 
دستور خرید 100 دستگاه اتوبوس دوکابین و سه کابین را صادر کرده است. 
کل قرارداد ۹۹۵ میلیارد ریال بوده اســت. ما ۶۳۳ میلیارد را پرداخت کردیم. 
تا سال ۹۶ تنها ۴ اتوبوس آمده. من حالا بگویم چرا چنین کاری کردید؟ این 
حُســن است برای شهر؟ حرف بسیار زیاد است. مال شهر در آن زمان رفته و 

هنوز برنگشته است. ما این را هم برمی گردانیم.«

ادعای زاکانی درباره دوران قالیباف �
کنکاش در گذشته شهرداری توسط زاکانی آن هم این بار برای ساکت کردن 
عضو شورای شهر تهران بود. زاکانی که با دعوت محمود احمدی نژاد به عرصه 
سیاست و مدیریت قدم گذاشته پایش را دقیقاً جای پای احمدی نژاد گذاشته 
است. او از پرونده های سابقی صحبت می کند که از جست وجو در شهرداری در 
این سه سال به دست آورده است. تشکری هاشمی خواست که درباره مالی که 
رفته و به شهرداری برنگشته توضیح دهد تا سوالی برای مردم ایجاد نشود. برای 
لحظاتی بین تشکری هاشمی و زاکانی برای چند لحظه آرامش صحن علنی را 
به هم ریخت و در نهایت مهدی چمران از عضو شورای شهر تهران خواست که 
سروصدا نکند و گفت: »ما تا شب می مانیم تا پاسخ سوالات خود را بگیرید به 
شرطی که شأن جلسه را رعایت کنید. مردم نسبت به همه ما قضاوت می کنند 
بنابراین ســعی کنید هر دو طرف ادب و نزاکت را رعایت کنید.« زاکانی هم در 
ادامه تاکید کرد: »شما نباید سروصدا کنید باید تحمل کنید. اعتراض شما این 
است که چرا شهرداری ۵00 تا ۷00 میلیون تومان اضافه به وزارت کشور داده؟ 
قرار بوده ون بگیریم. دســت شما در اجراست.« پاســخ های زاکانی در نهایت 
نتوانست اعضای پرسش کننده شورای شهر تهران را قانع نکرد. تشکری هاشمی 
بــا آن که در یک هفته اخیر صحبت از برداشــتن قدم بعدی و نزدیک شــدن 
زاکانی به اســتیضاح خبر می داد حالا توپ را به زمین چمران انداخته و تاکید 
کرد: »بسیاری از پاسخ های ارائه شده توسط شهردار تهران قانع کننده نبودند 
و شهردار تهران در جلسه امروز پاسخ بسیاری از سوالات را نداد و ابهامات باقی 
ماندند. اقدام بعدی به شرایط بسیاری بستگی دارد، با توجه به بار حقوقی جلسه 

سوال از شهردار، رئیس شورای شهر اقدامات مناسب را انجام خواهد داد.« 
علیرضا نادعلی، سخنگوی شورای شهر تهران از پاسخ های شهردار تهران 
قانع شــده بود و در این باره به هم میهن گفت: »به نظرم ایشــان فکت های 
خوبی را ارائه کرده و گفت وشــنود انجام شد. حتی آقای چمران اگر ابهامی 
وجود داشت درباره آن سوال مطرح می کردند و آقای زاکانی جواب های خود 
را دادند. حتماً بعضی از موارد نیاز به ارائه اســناد و مدارک یا توضیح بیشــتر 
اســت که با تفاهم موجود معاونت حمل و نقل مدارک را بررسی کرده و به هر 
دو طرف ارائه خواهند کرد تا این موضوع به نتیجه برسد.« سخنگوی شورای 
شهر به درستی اشاره کرده که چمران برخی از موارد را از زاکانی سوال می کرد 
اما موضوع این اســت که رئیس شورای شهر تهران در بسیاری از لحظات به 
اعضای شورای شهر تهران اجازه توضیح ابهامات خود را نداد و کفه ترازو را به 

سمت زاکانی سنگین می کرد.
سوده نجفی و ناصر امانی نیز از پاسخ ها قانع نشده بودند. مهدی اقراریان 
نیز درباره قانع نشــدنش به هم میهن گفت: »از پاسخ های آقای زاکانی قانع 
نشــدیم. به نظر می آید ایشان به جای پاســخ دادن به سوالات دنبال توجیه 
اشتباهاتی بود که در دوره مدیریتی ایشان رخ داده است. ما ادامه مسیر سوال 

را دنبال خواهیم کرد.«

دبیر گروه عکس
امیر جدیدی

سمفونی خطوط 
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